



Wei (Vincent) Sun

Shanghai

+86 21 6080 0399
wei.sun@hankunlaw.com

PRACTICE AREAS

- Dispute resolution
- Cross-border arbitration and dispute resolution
- Banking and finance

PROFESSIONAL EXPERIENCE

Mr. Sun began his legal practice in a well-known law firm in Shanghai in 2000 as an associate and partner. In 2007, he established Shanghai Young-Ben Law Firm as a founding partner and served as a director and as the firm's managing partner. In 2010, he was admitted to practice in New York State, USA. In 2016, he was awarded as Chinese Leading Lawyer in International Practice by the All China Lawyers Association. In 2018, he was selected into the Talent Pool of China's 1,000 Lawyers for International Practice by the PRC Ministry of Justice. He was awarded as the CBLJ "The A List" - China's Elite 100 Lawyers for three consecutive years. He has also served as an independent director for certain listed companies and financial institutions. In 2022, Mr. Sun joined Han Kun Law Offices in Shanghai following a merger between Young-Ben and Han Kun.

Mr. Sun specializes in commercial litigation and arbitration, cross-border dispute resolution, as well as banking and finance. Mr. Sun has extensive experience in commercial litigation and arbitration. He has also been engaged as the leading litigator in resolving complex and high-end litigation and commercial arbitration cases, primarily involving disputes in relation to financial matters, equity investments, private funds, and cross-border transactions, for financial institutions, private equity funds, MNCs, and renowned local enterprises. Mr. Sun has also been listed as a panel arbitrator and mediator for a number of well-known arbitration institutions, including the Shanghai International Arbitration Center ("SHIAC"), Shanghai Arbitration Commission ("SHAC"), and China Commission of Arbitration for Sport ("CCAS"). As the presiding arbitrator or sole arbitrator, he has participated in many arbitration cases involving disputes in financial matters, corporate governance, private funds, investments, and cross-border transactions. In addition, Mr. Sun coordinates and provides legal support to institutional clients related to domestic and foreign investment, financial institution governance, private funds, syndicated loans, and cross-border financings, among others.

Mr. Sun is also a skillful negotiator and possesses exemplary business acumen, flexibility, and decisiveness. He provides long-term legal services to renowned domestic and international clients including CITIC Bank, Industrial Bank, Bank of Communications, Zhong'an Insurance, CIGNA and CMC Life Insurance, Guotai Junan Securities, Wanjia Asset, Franklin Templeton Sealand Fund, Lingang Group, GP Capital, Hongkong New World Group, Acter Group (Taiwan), Philips China, Exide Group (US), Watts Group (US), Beumer Group (Germany), OCI Group (the Netherlands), etc.

In addition, Mr. Sun maintains cooperative relationships with numerous international law firms to provide legal support to global investors.

EDUCATION

Duke University School of Law (LL.M.); East China University of Political Science and Law (LL.M.); East China University of Political Science and Law (LL.B.).

QUALIFICATIONS

Member of the PRC Bar

Member of the New York State Bar

HONORS AND AWARDS

Leading Lawyer in International Practice, All China Lawyers Association

Member of the Talent Pool of China's Lawyers for Foreign-related Matters, PRC Ministry of Justice

Top Ten Outstanding Young Lawyers in Shanghai Municipality

CBLJ "The A List" - China's Elite 100 Lawyers (2019-2021)

Legal 500 Recommended Lawyer in Dispute Resolution in Asia-Pacific (Litigation/Arbitration) (2023)

ALM Asia Legal Awards Nominee for Litigator of the Year (2024)

Benchmark Litigation Nominee for Lawyer of the Year in Shanghai (2024)

SOCIAL RESPONSIBILITIES

Shanghai Arbitration Commission (SHAC), Panel of Arbitrators

Shanghai International Arbitration Center (SHIAC), Panel of Arbitrators

Hangzhou Arbitration Commission (HAC), Panel of Arbitrators

China Commission of Arbitration for Sport, Panel of Arbitrators

Member of International Matters Committee of SBA

Off-Campus Mentor of Shanghai University of Political Science and Law

PUBLICATIONS

Research on the Scope of Duties and Legal Risk Prevention for Corporate Bond Trustees——

Selected as an excellent key research report by the China Securities Association in 2023

Shareholder Responsibility and Risk under the New Company Law from the Perspective of Corporate Creditors——Compiled in Wolters Kluwer in 2024

Key Points for Major Risk Prevention in Custodian/Sales Institutions of Asset Management Products——Compiled in Wolters Kluwer in 2022

Interpretation of the New Supreme Court Regulations: Determination of "Reciprocal Relations" in Recognizing and Enforcing Foreign Civil and Commercial Judgments——Compiled in Wolters Kluwer in 2022

Preservation and Enforcement of Stocks (Parts I, II, and III) ——Compiled in Wolters Kluwer in 2022

Eyes of Themis—— Crucial Impact of Court Support on the Building an International Arbitration Centre City, compiled in the Lawyers of Foreign-related Matters in Action: The Column of "The

Belt and Road" Dispute Resolution, published by Law Press 2018

Review on Necessity of and Path to China's involvement in Rule Formation of International Commercial Arbitration——Published in Chinese Lawyer in Issue of February 2017

Road for "Conversion of Non-performance Loan into Equity" for Commercial Bank? Case Analysis of Restructuring of Rongsheng Heavy Industries——Published in Lexis Insight in Issue of April 2016

Whether it is Effective to provide Guarantees to Insurer of Guarantee Insurance——Published in Issue of Shanghai Lawyer in July 2015

Interpretation of Shanghai Free Trade Zone Account——Published in ALB in Issue of June 2015

WORKING LANGUAGES

Chinese, English



孙伟

上海

+86 21 6080 0399
wei.sun@hankunlaw.com

业务领域

- 争议解决
- 跨境仲裁与争议解决
- 银行和金融

工作经历

孙伟律师 2000 年加入上海市某知名律师事务所，任该所律师、合伙人。孙律师 2007 年组建了上海原本律师事务所，曾任事务所主任、管理合伙人；2010 年取得美国纽约州律师执业资格；2016 年入选中华全国律师协会“中国涉外律师领军人才”；2018 年入选司法部全国千名涉外律师人才库；连续三年被《商法》评为 100 位最顶尖的中国商业律师；并曾经担任了上市公司及知名金融机构的独立董事。2022 年 2 月，因事务所合并加入北京市汉坤律师事务所上海分所。

孙伟律师的执业领域为商事诉讼和仲裁、跨境争议解决及银行金融。孙律师具有丰富的商事诉讼和仲裁经验，多年来经办了众多金额重大、复杂和有影响力的诉讼和商事仲裁案件，主要包括金融争议、股权投资争议、私募基金争议和国际商事争议，为金融机构、私募基金、跨国企业及境内企业提供中国境内及跨境争议解决支持。孙律师同时也担任上海国际仲裁中心、上海仲裁委员会、中国体育仲裁委等多家知名仲裁机构的仲裁员和调解人，并作为首席或独任仲裁员参与了涉金融纠纷、公司治理纠纷、私募基金纠纷、投资纠纷和跨境纠纷等众多仲裁案件的处理。同时，孙律师多年来也为机构客户协调和提供了有关境内外投资、金融机构治理、私募基金、银团贷款、跨境融资等法律服务。

孙律师具有优秀的商业理解力、判断力及应变能力，拥有娴熟的谈判技巧，长期为中信银行、兴业银行、交通银行、众安保险、招商信诺保险、国泰君安、万家基金、国海富兰克林基金、临港集团、金浦投资、香港新世界集团、台湾圣晖集团、飞利浦中国、美国埃克塞德 (EXIDE)、美国沃茨 (WATTS)、德国伯曼 (BEUMER)、荷兰欧希埃 (OCI) 等中外知名客户提供法律服务，并长期保持和众多国际律师事务所的合作，为来自全球的投资者提供法律支持。

教育背景

美国杜克大学 (Duke University) 法学硕士 (LL.M.)；华东政法大学经济法专业法律硕士；华东政法学院国际经济法专业法学学士。

执业资格

中华人民共和国律师执业资格
美国纽约州律师执业资格

荣誉与奖项

入选中华全国律协中国涉外律师领军人才

入选司法部全国涉外律师人才库

上海市“十佳优秀青年律师”

《商法》100位中国“The A-List 法律精英”（2019-2021）

Legal 500 争议解决亚太区诉讼/仲裁推荐律师（2023）

ALM 亚洲法律大奖年度最佳诉讼律师提名（2024）

Benchmark Litigation 上海地区年度最佳律师提名（2024）

社会任职

上海仲裁委员会仲裁员

上海国际仲裁中心仲裁员

杭州仲裁委员会仲裁员

中国体育仲裁委员会仲裁员

上海市律师协会外事委员会委员

上海政法学院校外硕士生导师

最近出版物

《公司债券受托管理人履职范围及法律风险防范研究》，入选中国证券业协会 2023 年重点课题研究优秀课题报告

《从公司债权人角度看新下股东责任与风险》，2024 年收录于威科先行

《资管产品中托管机构/代销机构的重大风险防范要点》，2022 年收录于威科先行

《最高院新规解读：承认与执行外国法院民商事判决中的“互惠关系”认定》，2022 年收录于威科先行

《股票的保全与执行》（上中下），2022 年收录于威科先行

《忒弥斯的双眼——法院支持对打造国际商事仲裁中心城市的影响》，入选《涉外律师在行动：“一带一路”争议解决特辑》，法律出版社 2018 年出版

《中国参与国际商事仲裁规则建立必要性和路径的思考》，发表于《中国律师》2017 年 2 月期

《商业银行不良金融债权如何玩转“债转股”？——从“熔盛重工”重组方案谈起》，发表于《律师商视点》（Lexis）2016 年 4 月期

《为保证保险的保险人提供担保是否有效？》，发表于《上海律师》2015 年 7 月期

《解读上海自贸区自由贸易账户（FT 账户）》，发表于《亚洲法律杂志》2015 年 6 月期

工作语言

中文、英文